
 
 

Zápis z jednání výboru Sekce klinické farmacie ČFS ČLS JEP 
24. 5. 2023, Praha 

 
 

Přítomni:  PharmDr. Martin Doseděl, Ph.D. (MD) 
  doc. PharmDr. Daniela Fialová, Ph.D. (DF) 
  Mgr. Jitka Gambacorta (JG) – připojena online 
  doc. PharmDr. Josef Malý, Ph.D. (JM) 
  PharmDr. Aleš Mareček (AM) 
  Mgr. Veronika Voděrková (VV) 
  Mgr. Martin Vodička (MV) – připojen online 
 
Projednávané body: 
 
1. Pracovní den klinické farmacie (PDKF) 9. 6. 2023 
Byly podány aktuální informace (DF), sdělen počet přihlášených, diskutovány očekávané příjmy a 
výdaje. Výbor se dohodl na odměně pro přednášející: hlavní přednášky 3000,- Kč; kratší přednášky 
dle délky 1000–1500,- Kč. 
Propagace – pozvánka bude zveřejněna na webu České lékárnické komory (AM); nebylo vyhověno 
žádosti o rozeslání informace e-mailem všem členům ČLnK (ČLnK nebude již rozesílat pozvánky na 
akce jiných společností). Další upozornění na PDKF proběhla rozesílkou přes adresáře UCKF 
(Univerzitního centra klinické farmacie FaF UK), ČFS (České farmaceutické společnosti – rozesláno 
všem sekcím), přes CliP Club klinické farmacie a facebookovou skupinu Mladí lékárníci. 
Organizační výbor se sejde ještě před akcí online v týdnu 29.5. - 2. 6. 
 
2. Sympozium klinické farmacie René Macha (SKFRM) 
O přípravách informoval JM. Termín akce bude muset být změněn kvůli souběžné akci v Mikulově, 
SKFRM proběhne 1. - 2. 12. 2023. Dochází i ke změně firmy spolupracující na organizaci sympozia 
(nutno doladit podrobnosti – míru zapojení). Nový termín bude oznámen na PDKF. 
Vytvoření programu ideálně do prázdnin, spuštění registrace do konce srpna. 
 
3. Atestační zkoušky v oboru KF 
Proběhla diskuze o složení atestačních komisí. Výbor se shodl na tom, že u atestací by měli být 
přítomni zástupci obou odborných společností. U každého termínu atestační zkoušky bude výbor 
SKF opětovně požadovat ideálně dva, minimálně jednoho zástupce Sekce KF ČFS. Za optimální 
považuje také postup, kdy by IPVZ v lednu oznámila termíny atestací Výboru SKF, aby mohl 
nominovat svoje zástupce. DF byla pověřena jednáním v této věci s vedoucí Subkatedry KF IPVZ 
PharmDr. Martinou Maříkovou. 
 
4. Dokument Nemocniční farmacie – oborová koncepce 
Čekáme na vyjádření Výboru Sekce NF k námi zaslanému dopisu s námitkami proti Oborové 
koncepci Nemocniční farmacie. Výbor se dohodl, že pokud nedojde do 12. 6. k reakci ze strany 
výboru Sekce NF, bude za naši sekci odeslán e-mail s připomenutím (MD).  
 
5. Česká lékárnická komora/Česká farmaceutická komora (diskuse) 
Proběhla diskuze o povinném členství v profesní komoře pro klinické farmaceuty. Dle výkladu ČLnK 
je povinné členství pro KF legislativně ustanovené (§40a zákona č. 95/2004 Sb.). V diskuzi zazněl 
názor, že kliničtí farmaceuti by měli mít zaručené minimální zastoupení v představenstvu Komory a 
že je třeba diskutovat situaci členství v profesní komoře pro všechny poskytovatele zdravotní péče 
ze strany farmaceutů různých farmaceutických oborů. Současně probíhala i diskuse o názvu komory 
sdružující farmaceuty všech specializací (tj. nejen lékárníky, ale i kolegy poskytující zdravotní péči 
mimo lékárenská zařízení – tito kolegové nejsou lékárníci a pojmenování Česká lékárnická komora 
není v případě jejich zapojení adekvátní). Současně je třeba diskutovat jak povinnosti, tak práva 
všech členů komory a stanovy umožňující rozhodovací pravomoci za jednotlivé farmaceutické obory. 



 
 

Odborné společnosti/subjekty reprezentující KF by měly vstoupit do dlouhodobých jednání, která by 
umožnila i z pozice profesní komory reflektovat současné změny v klinické farmacii, ale i v dalších 
farmaceutických oborech ve zdravotní péči a která by zohlednila potřeby všech farmaceutických 
oborů (DF). 
Cílem je, aby všichni farmaceuti pracující ve zdravotnictví byli členy příslušné profesní komory a měli 
stejná práva a povinnosti.  
Výbor se dohodl, že by bylo vhodné iniciovat diskuse o postupném naplňování výše uvedeného, a 
to poprvé prostřednictvím blížícího se sjezdu delegátů ČLnK, který proběhne v listopadu 2023. AM 
a VV zjistí, jaké jsou procesní postupy a informují ostatní členy výboru. Vypracují i první návrhy pro 
Výbor SKF na změny, které by bylo třeba postupně prosazovat k dlouhodobému naplňování výše 
uvedených cílů.    
 
Zápis vypracovala dne: Mgr. Veronika Voděrková 
 


